
Referat fagmøte freeski 07.06.2024  

 

Til stede: 

- Christoffer Schach, Norges Skiforbund Freeski 

- Hedda Myre Aamlid, Norges Skiforbund Freeski 

- Michelle Hasle, Norges Skifobrund Freeski 

- Øystein Tamburstuen, sittende leder FK 

- Åslaug Skøien Varsi, Akershus Skikrets 

- Oddbjørn Skarheim, Nordland Skikrets 

- Janne Krågå, Oppland Skikrets 

- Jack Eigenwillig, Oppland Skikrets 

- Torger Fenstad, Oppland Skikrets 

- Elsa Giljan, Oppland Skikrets 

- Ingrid Heggebø Lutnæs, Oslo Skikrets 

- Hallgeir Garmo, Hedmark Skikrets 

 

Med på teams:  

- Sebastian Bergan  

- Stevje Sandlie 

- Karolina Siwka  

- Kjetil Hansen  

- Lars Lomsdalen 

 

 

Introduksjon v/ sportssjef Christoffer Schach  

- Vi har gitt arrangører, TD og dommere mulighet til å følge møtet på digital 

stream.  

- Gjennomgang av agenda  

- Gjennomgang av innkomne saker  

o Saksunderlag fra formøtet delt ut  

 



Informasjonssak 

- Endring i innstilling til leder av FK  

- Fremvisning av innstilling til ny komite, samt at fullstendig oppdatert 

innstilling og begrunnelse ble sendt ut på mail til alle påmeldte 

 

 

Innledning v/ FK-leder Øystein Tamburstuen  

- Informasjon om sittende komite og arbeidet som har blitt gjort  

- Ny strategi for Norges Skiforbund  

- Utfordringer i Ski-Norge de siste årene 

- Året som har gått  

o Kurs og utdanning  

o Resultater av bredde- og rekrutteringsarbeid  

o Nasjonale konkurranser og nivået under 

o Landslaget  

- Utvikling av parker i fremtiden  

- Ny komite og sammensetning  

- Utvikling av freeski-Norge  

- Formøte  

- Økonomi 

- Freeride  

o Offisielt i FIS 

 

 

Toppidrett  

Elite 24-25 

- Utvikle en strategi som gjenspeiler filosofien  

 

Rekrutt- og juniorlandslag 

- Jentene som er tatt ut på laget skal fremdeles være med på jentesatsning  

- Økt prosentsats er helt nødvendig for trener av junior- og rekruttlandslag 



- Utvikling over konkurransejag  

o Mer fokus på trening og utvikling, samt deltakelse på konkurranser på 

hjemmebane kontra reiser til EC for lite skikjøring 

- Bygge grunnsteinene 

 

Jentesatsning 

- Gir uttelling 

o  Fem jenter på landslag hvor fire kommer fra jentesatsning 

o  Flere jenter i NC enn tidligere  

- Kun jentetrenere i årets sesong 

- Økonomi er utfordringer for planen videre  

o Jobber med å finne en balanse  

 

 

Økonomi  

Resultat 2023  

- Avdelinger:  

o 40: Komite  

o 41: Toppidrett 

o 42: Arrangement  

o 43: Bredde og rekruttering  

 

Resultat 2024  

- Gjeld fra tidligere er nå nedbetalt  

- Bunnlinje måtte endres fra ønske til realitet  

 

Post 3 

- Forslagene om at post 3-midler skal flyttes fra gren til krets kan få fatale 

konsekvenser for Freeski  

- Vi er helt avhengig av Post 3-midlene for bredde og rekruttering  



- I forhold til forslaget om ny fordeling av post 3 skal pengene fremdeles 

brukes, men komme fra krets.  

- Vanskelig å få sponsorinntekter dersom man kommer med en bunnlinje på 0 

fra NSF.  

- Nå gjøres bredde og rekrutteringstiltak i freeski i samarbeid med 

kretsene/klubbene. 

- Man må huske markedsprinsippet.  

o 40% av avtalen med DNB i dag er aktivitetsmidler til 

bredde/rekruttering og NC/NM. Fjerner vi det som salgsmulighet 

sammen med toppidretten ødelegger vi det for innsalget. Man klarer 

ikke selge bredde/rekruttering alene, den må knyttes til toppidrett. 

o At grenene sitter på egne markedsrettigheter er svært bra, men 

utfordrende på tvers av grener i samarbeid med krets og kan skape 

konflikter.  

o Innspill: Kan man få DNB til å legge ut mer av freeski sitt innhold for 

bedre synlighet?  

 

 

Utdanning 

Dommere og TD-er 

- Vi trenger flere!  

- Trenger deres hjelp for flere kandidater  

- I dialog med FIS for å forenkle prosessen for TD-utdanning  

- Dommerutdanning er en helg i Oslo ila høsten 

o Ser på mulighet for digitalt kurs  

- Kan dommerutdanning være en del av toppidrett på skolene? Tettere 

samarbeid. Kan sikre flere dommere i årene fremover.  

o Samarbeide med skolene om datoer for kurs dersom man ikke får det 

inn som en del av skoleutdanningen.  

o Utdanningen kan påstartes som aktiv utøver. 

 



Bredde og rekruttering 

Lokale jentecamper 

- Femte året  

o Første året 100 deltakere 

o I fjor var det 265 deltakere 

- Send en e-post til freeski@skiforbundet.no dersom dere vil være med å 

arrangere 

- All informasjon går via skiklubbutviklere  

- Dette prosjektet er for å få med unge nye jenter i klubb  

o I Voss resulterte det i en egen treningsdag i uken for jenter fordi 

etterspørselen ble så stor  

 

Sentral jentecamp  

- Dato avgjøres av når Heminghallen og Scandic er ledig, samt terminlisten til 

landslaget 

 

NOR Freeski Camp  

- Får med lokalmiljøene ved å inkludere trenere  

- Må ikke være medlem av klubb for å delta 

- Oppland kjører det som felles samling og høstmøte. Kan andre kretser gjøre 

det samme? Dekker påmeldingsavgiften, senker terskelen for å bli med.  

- Overnatting i samsvar av klubb og foresatte 

- Målet er 50/50 jenter/gutter på sikt  

 

Freeskitirsdager på SNØ 

- Klubb og krets står for gjennomføring, forbund bidrar med promotering  

- Er det et behov?  

o Ikke for de største klubbene, men for de i nærheten. Må finne en fair 

fordeling for klubb og trenere.  

- Vi (NOR Freeski) deler gjerne innhold fra flere klubber/kretser  

o Eks har Gausdal «freeskionsdag». 



Mikro railgarden  

- Fikk tilskudd for å lage en prototype og manual til andre klubber som ønsker.  

- Fikk med Årvoll, men har slitt med tillatelse fra Oslo Kommune.  

- Håper på å ferdigstille den i 2024 med how to-guide og søknadsmal.  

 

 

NOR Freeski Cup  

Terminlisten 2024/2025 

- Doble helger for å få ned antall reisedøgn for utøverne 

- Flere søkere enn antall renn, rotasjon av arrangører 

- NM begynner i år én dag tidligere, slik at banketten lørdag kveld avslutter 

helgen. Programmet blir big air kvalik + finaler torsdag, slopestyle kvalik 

fredag, slopestylefinaler + bankett lørdag 

 

 

Innkomne saker 

Formål NOR Freeski Cup og NM  

- Enighet om at NOR Freeski Cup og NM skal være toppidrett (FIS-

arrangement). 

 

Øke påmeldingsavgift 

- Makssatsene burde også forhøyes, må tas opp i skistyret ved neste 

anledning. 

- Kan øke påmeldingsavgiften til maks sats nå, og eventuelt øke den mer på 

høstmøtet dersom det kommer nye makssatser. 

- Økning av satsene til henholdsvis 310 kr for NC og 360 kr for NM ble 

enstemmig vedtatt.  

 

Deltakerbegrensning 

- God diskusjon på formøtet ledet til dette forslaget 

- Viktig å ivareta både arrangører, dommere og utøvere i denne diskusjonen.  



- Utfordringen ligger i å finne nivået under med kretscuper og FIS-renn. 

o  Nivået under må inn i utviklingstrappen og klubbene må ta tak i det  

o Har blitt diskutert grundig i komiteen  

§ Jobben for å få opp NC har vært en strukturert plan med 

langsiktig arbeid, må se på det samme med nivået under.  

- NC er egentlig ikke stedet man skal begynne å konkurrere, det må også 

forbundet formidle tydeligere. Bidra med å fremme kretscuper  

o Forbund skal hjelpe krets med å formidle info om kretscuper etc  

o Egen nettside og insta  

- Deltakerbegrensning på 80 stk i SS og 90 stk i BA i NOR Freeski Cupen og 

90 gutter + jenter i SS og 100 gutter + jenter i BA for NM ble enstemmig 

vedtatt.  

 

Flere muligheter for FIS-poeng  

- Se på muligheter for å arrangere FIS-renn som ikke inngår i NOR Freeski 

Cupen tidlig i sesongen  

- Dersom NSF stiller med 10 000 og krets 5000 burde det være mulig  

o Vanlige kostnader som på NC 

- Må være et BA og et SS-renn  

- Økonomi er avgjørende 

- Behovet er dekket for denne sesongen med to renn 

- Kan kretsene sammen gjennomføre et slikt renn på SNØ for å vise at de 

jobber sammen?  

- Enstemmig vedtatt at administrasjonen bearbeider forslaget og ser på 

ulike muligheter som legges frem på høstmøtet (koble på klubb som 

aktuell arrangør etter hvert). 

 

Kvalifisering til NC gjennom krets  

- Utøvere som ikke har FIS-poeng faller utenfor, må se på de unge. Må se på 

junior-renn. 



- Skal ikke ekskludere utøvere som er eldre, må være åpent for alle. I NC er 

mesteparten som kjører junior og ikke senior.  

o Hvis noen seniorer da blir bumpet ut av FIS-lister til NC og noen 

juniorer får poeng i FIS-renn som kun er forbeholdt dem vil ikke 

seniorer få noe sjanse til å komme inn igjen.  

- Det ene forslaget utelukker ikke det andre 

- Man må ha noen muligheter for kvalifisering inn til konkurranser på 

toppnivå, innspillene er laget for dette.  

- Må ikke være forslag som blir fastslått for alltid, kan testes denne sesongen 

og ta det opp igjen neste sesong. Utviklingen i freeski har skjedd fortere enn 

man forutså.   

o Kompromiss for å skape den utviklingen vi ønsker i sesongen som 

kommer 

- Alle innspill fra foreldre etc skal gå gjennom krets før forbund. Kommer det 

f.eks. klager til NSF vil krets vite om det.  

 

Forslag 1:  

- Fremmer kretscup og det å delta der.  

- 12 kretser, potensielt 24 utøvere som kan ta plassene fra de som egentlig er 

kvalifisert for NC.  

o Kan hende man må fjerne dette om noen sesonger når man har fått 

kretscupene opp og gå. Per nå har vi kun 4 godkjente kretscuper.  

o Per nå vil det kun være gjeldene for gutta i og med at jentene ikke 

fyller opp NC-kvoten. 

- Personlig plass gjennom sesongen 

- For NC, ikke NM  

- Kan det gjelde de første konkurranser?  

o Utfordrende ifht FIS-lister og forutsigbarhet.  

- Diskusjon rundt hvilken alder det skal gjelde. Kan man la være at det er 

aldersbestemt? 

- Kan kretsen bestemme om det skal gjelde junior eller yngre junior?  



o Ingen komplikasjoner for forbund. Rettferdighetsprinsipp på tvers av 

krets. 

- Kan man også legge inn om vinner av HL skal få plass?  

o Vil trekke deltakere til HL 

- Plassen vil gjelde for neste sesong  

- Hvordan skal man få flere til å kjøre kretscup og gjøre det «kulere»?  

o Få med store navn  

o Skape miljø på tvers av klubber slik at kretscup blir en samlingsarena  

o Kretssamlinger før sesong 

- Enstemmig vedtatt at vinner av HL gutter og jenter i henholdsvis 

slopestyle og big air får personlig plass i NC neste sesong. Plassen går 

ikke videre til 2.plass dersom samme person vinner både SS og BA.  

- Enstemmig vedtatt at vinnere gutt/jente fra hver godkjente kretscup får 

personlig plass i NC neste sesong. Opp til hver krets om plassen går til 

yngre junior eller junior, dette må bestemmes av hver krets og meldes inn 

til forbundet før høstmøtet.  

o Testes for kommende sesong og ser hvordan det har fungert på neste 

vårmøte.  

o En viktig intensiv for å skape liv i kretscupene 

o Avgjørelsen burde ligge på lavest mulig nivå = hos hver enkelt krets.  

o Utøveren må tilhøre kretsen for å få personlig plass 

 

Forslag 2:  

- Intensiv for arrangørklubbene. Fremmer det å være NC-arrangører, gjør det 

attraktivt å være NC-arrangør.  

- Anbefales at det må være trenere som gjør utvelgelsen, en sportslig 

avgjørelse ikke en styrebeslutning.  

- Kan være opp til klubben selv om de ønsker å bruke plassene (ifht 

rivalisering og miljø) 

- Gjelder både NC og NM 



- Enstemmig vedtatt at arrangørklubb får to friplasser per kjønn som er 

holdt av til deres utøvere som ikke får plass gjennom ordiniær seeding.  

o Med forbehold om at det er en sportslig vurdering som blir gjort av 

trenere og ikke styret/foresatte.  

o Tester det i sesongen 24/25 og ser hvordan det har fungert på neste 

vårmøte.  

 

Rennprogram NM  

Enstemmig vedtatt at rennprogram til NM tilligger lokal arrangør og 

administrasjonen i NSF. Arrangør står fritt til å inkludere semifinaler om det lar 

seg gjøre tidsmessig. 

 

 

Saker til diskusjon  

Kretskomite i alle kretser 

Ikke saker som trenger direkte vedtak, men som burde diskuteres.  

- Kretser med komite fungerer bedre enn de uten. I kretser uten komite er det 

ikke kretscuper.  

- Forslag: En i ny komite får i oppdrag å ta kontakt med kretsene og starte 

dialogen rundt det.  

-  Burde bruke skiklubbutvikler som er ansvarlig for gren.  

- Burde inkludere store deler av kretsens klubber i freeski  

- Komite og skiklubbutvikler burde jobbe sammen for å forankre det.  

- Enighet om at dette sendes til ny FK hvor det skal utnevnes en i komiteen 

som får ansvaret.  

 

Hjelmbruk 

Hvordan skal vi sikre at freeskiere bruke hjelm?  

- I all landslagsaktivitet er det hjelmpåbud, men vi har ikke råderett over 

utøvere privat. Kan ikke gi påbud, kun oppfordre 

- Forsikring kan bli kuttet ikke hvis man ikke har hjelm på skadetidspunktet 



- Kampanje på forbundsnivå? Skape fokus på det 

o Mulighet for samarbeid med Sweet?  

- Komite og administrasjon skal utarbeide en kampanje før sesongstart  

 

 

Valg av ny freestylekomite  

- Endring i innstilling 

o Christoffer Frankum trakk sitt kandidatur  

o Øystein Tamburstuen stiller til gjenvalg  

- Sittende komite skal se på strategi, struktur og mandat for kommende 

komite: 

o Dele opp ansvar mellom leder og nestleder  

§ Markus Landrø leder blir fungerende leder av freeskirådet 

§ Øystein Tamburstuen blir leder av freestylekomiteen 

- Valgkomiteens forslag til ny FK er enstemmig vedtatt.  

 

 

Valg av ny valgkomite 

- Finne leder i dag,  

o Bruke sommer og høst på å finne resterende medlemmer og endelig 

vedta komiteen på høstmøtet.  

- Kontinuitet i valgkomite er å foretrekke  

- Fordel at de som sitter i valgkomite kjenner til arbeidet som skal gjøres i 

styret.  

- Forslag til leder: Stig Gråberg 

- Medlemmer: Tonje Bakken, Torger Fenstad 

- Valgkomiteen ved leder Stig Gråberg og medlemmer Tonje Bakken og 

Torger Fenstad er enstemmig vedtatt. 

 

 

 



Eventuelt 

Ryggplate  

- Vært oppe til diskusjon tidligere, vært til behandling i i både utstyrskomiteen 

i FIS og FIS Medical 

- Effekt vs forhindring  

o Hjelper dersom man treffer noe hardt, men kan hindre 

bevegelsesfrihet feks i redning av et feil hopp  

- Ikke påbudt i NC, kun en anbefaling 

 

Freeride som en del av kretscup 

- Må sjekkes opp 

- Skal ikke telle på sammenlagt inn til freeski 

 

 

 

 

 


